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P r o t o k ó ł  Nr LXI/23 

 

 s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta  

w godzinach od 830 do 1125. 

 

Pkt 1. 

 

Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI – otworzył  LXI  zwyczajną sesję 

Rady Miasta Działdowo. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 21 radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych  aby włączyli się do elektronicznego systemu 

głosowania  i sprawdził obecność. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji  uczestniczy 19 radnych.  Rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. Nieobecna na sesji radna pani  Bogumiła Reda 

usprawiedliwiła swoją nieobecność. Radna pani Aleksandra Korzeniewska poinformowała,                  

że się spóźni. 

 

Przewodniczący powitał uczestniczących w  sesji:  

Pana Grzegorza MROWIŃSKIEGO - Burmistrza Miasta    

Pana Andrzeja WIŚNIEWSKIEGO – Zastępcę Burmistrza Miasta 

Pana Michała STRUZIKA – Przewodniczącego Rady Powiatu 

Pana Patryka KOZŁOWSKIEGO – Radnego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Panią Żanettę KŁYSZEWSKĄ-FIDORSKĄ – Sekretarz Miasta 

Panią Beatę SZYDŁOWSKĄ -ANACZKOWSKĄ -  Skarbnik Miasta  

Pana Jakuba ZIĘTEGO – radcę prawnego Urzędu Miasta 

Prezesów Spółek Miejskich i Dyrektorów jednostek organizacyjnych Urzędu Miasta 

Działdowo, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Naczelników Wydziałów i pracowników 

Urzędu Miasta, przedstawicieli lokalnych mediów oraz mieszkańców   obecnych w Sali obrad 

oraz oglądających  obrady  za pośrednictwem Internetu.  

 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą transmisji obrad Rady Miasta. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad. pkt 2. 

 

Zmiany porządku obrad. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy 

są wnioski w sprawie zmiany  porządku obrad?  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta - zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 21 – podjęcie uchwały w sprawie: wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie ul. Hallera 32 działki oznaczonej 

numerem 862/5 w Działdowie. 

Więcej wniosków nie zgłoszono. Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek. 

Rada jednogłośnie  – 19  głosami „za” przyjęła wniosek zgłoszony przez Burmistrza. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek z obrad z przyjętym wnioskiem. 

                      Rada jednogłośnie  – 19  głosami „za” przyjęła porządek. 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LX  sesji. 

4. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

        międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie-Miasto Działdowo za rok 

szkolny 2022/2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: podatku od środków transportowych. 

11. Informacja  do podatku rolnego i leśnego na rok 2024. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2023-2030. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy-Miasto 

Działdowo  z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2024 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego                                  

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego                             

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2024-2028. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny                                

od Województwa Warmińsko-Mazurskiego nieruchomości położonej w Działdowie przy 

ul. Karola Małłka. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr LV/460/23 Rady Miasta Działdowo                      

z dnia 23 marca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Podkowińskiego w Działdowie.  

21. Informacja  z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych składanych przez osoby 

zobowiązane do ich złożenia na podstawie art. 24 h ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.      

o samorządzie gminnym.  

22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Zamknięcie sesji. 

(Protokoły z  głosowania  stanowią załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 3. 

 

Przyjęcie protokołu z LX  sesji. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że protokół 

został sporządzony przesłany radnym drogą elektroniczną na skrzynki e-mailowe. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołu?  
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Uwag  do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu LX  sesji bez odczytywania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Rada jednogłośnie –19 głosami „za” przyjęła protokół  LX sesji Rady Miasta Działdowo. 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Na sesję przybyła spóźniona radna pani Aleksandra Korzeniewska /8:50/  Od tej pory stan 

radnych – 20. 

Ad. pkt 4. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo o działaniach podejmowanych                    

w okresie międzysesyjnym obejmuje okres od  10 października 2023 r. do 30 listopada 2023 r. 

1. W dniu 9 października 2023 r. –  Zarząd Dróg Wojewódzkich Rejon w Nidzicy złożył 

wniosek o zniesienie statusu pomnika przyrody z drzew przydrożnych. 

Wniosek został przekazany Burmistrzowi Miasta w dniu 12 października 2023 r.  

2. Dnia 11 października 2023 r. – Rada Miejska w Toszku złożyła petycję w sprawie 

podjęcia inicjatywy ustawodawczej  w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym                         

w administracji i innych powiązanych tematycznie. 

Petycja została przekazana w dniu 24.10.2023 r. do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

3. Dnia  12 października  2023 r. – Wojewoda Warmińsko-Mazurski Rozstrzygnięciem 

nadzorczym Nr PN.4131.398.2023 z dnia 6 października 2023 r. stwierdził nieważność 

uchwały Nr LIX/486/23 Rady Miasta Działdowo z dnia 31 sierpnia 2023 r. w sprawie 

przyjęcia regulaminu przyznawania nagród i wyróżnień w Gminie-Miasto Działdowo 

osobom fizycznym, trenerom i działaczom sportowym za wysokie wyniki sportowe                   

w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie sportowym. 

4. Dnia 20 października 2023 r. – Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Olsztynie 

przekazało wg właściwości skargę złożoną na działalność dyrektora Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie. 

Skarga została przekazana do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.  

Dnia 14 listopada br. skarżąca wycofała skargę. 
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5. Dnia 27 października 2023 r. –  od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Działdowie 

wpłynęła informacja dot. przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych osób 

składających oświadczenia Burmistrzowi. 

6. Dnia 27 października 2023 r. – od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Działdowie 

wpłynęła informacja dot. przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 

przekazanych Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu przez Burmistrza Miasta                              

i Przewodniczącego Rady Miasta. 

7. Dnia 30 października   2023 r. – Naczelnik Urzędu Skarbowego w Działdowie 

przekazał informację dot. przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych radnych 

Miasta Działdowo. 

8. Dnia 30 października 2023 r. -   Przewodniczący Rady Miasta złożył informację                          

z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miasta. 

9. Dnia 30 października 2023 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył informację                    

z realizacji zadań oświatowych w Gminie-Miasto Działdowo za rok szkolny 2022/2023. 

Informacja została omówiona na posiedzeniu Komisji Oświaty i Kultury. 

10. Dnia 30 października 2023 r. – Burmistrz Miasta przedłożył informację  z dokonanej  

analizy oświadczeń majątkowych składanych przez osoby obowiązane do ich złożenia 

Burmistrzowi. 

11. Dnia 15 listopada 2023 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył Zarządzenie                      

nr 112/2023 z dnia 15 listopada 2023 r. w sprawie: projektu uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2024-2030 oraz Zarządzenie       

nr 113/2023 w sprawie projektu budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024. 

Projekty zostały przekazane radnym w dniu 15 listopada br. celem zaopiniowania przez 

komisje Rady Miasta. 

12. Do wiadomości Rady wpłynęło pismo z Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej                           

w Olsztynie z informacją, iż Pan Maciej Brzozowski z Działdowa został członkiem 

Rady Powiatowej W-MIR w VII kadencji samorządu rolniczego. 

13. Dnia 21 listopada 2023 r. - do  wiadomości Rady Miasta wpłynął wniosek   o udzielenie 

informacji  dot. przedstawienia dowodów na legalność działania Urzędu Miasta 

Działdowo jako urzędu publicznego. 

Z wnioskiem można zapoznać się w Biurze Rady. 

Pan radny Zbigniew Kociela – dnia 3.XI. 2023 r. miało miejsce spotkanie Młodzieżowej 

Rady Miasta w lokalu Billa, w którym uczestniczyło część radnych, czy pan Burmistrz 

może powiedzieć dlaczego uczestniczyła tylko część radnych, a druga część została 

pominięta? 
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 Pan Burmistrz – poinformował, że on był organizatorem tego spotkania. Każdy                              

z  Państwa radnych może wyjść z taką inicjatywą spotkania. Ponieważ radnych MRM jest 

mniej niż z radnych miało być jeden na jednego, miała być  rywalizacja między radnymi 

seniorami a radnymi młodymi. Ostatecznie radnych było mniej niż radnych MRM. 

Burmistrz podkreślił, że był organizatorem tego spotkania i sam wybierał radnych. 

Pan radny zwrócił się z zapytaniem z jakich środków było finansowane spotkanie? 

Pan Burmistrz - poinformował, że było to finansowane z budżetu. Jeżeli pan radny, chce 

takie spotkanie zorganizować, również będzie finansowane z budżetu. 

 

Ad. pkt 5. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie za okres                        

od 10 października 2023 r. do 29 listopada 2023 r. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

Burmistrz poinformował, że 13 października ówczesny Marszałek Województwa Pan Gustaw 

Brzezin obecnie senator  RP przekazał na jego ręce z prośbą o przekazanie do muzeum 

kolekcjonerskiej grafiki Wojciecha Dziszkiewicza o tytule  „Szlak kopernikowski”. Ta grafika 

została wykonana zaledwie w trzech egzemplarzach, zostały one rozdysponowane do 

najbardziej wyróżniających się instytucji kulturalnych województwa. Razem z tą grafiką został 

przekazany banknot kolekcjonerski o nominale 20 złotych, który został wydany przez 

Narodowy Bank Polski.  

Korzystając z okazji wręczam te rekwizyty panu Dyrektorowi Muzeum Pogranicza wraz listem 

gratulacyjnym od pana Marszałka.  

 

Ad. pkt 6. 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                            

i stowarzyszenia gmin. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – poinformował, że   w okresie 

międzysesyjnym tj. od 10 października 2023 r. do 29 listopada 2023 r.  uczestniczył : 
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17 i 26 października br. w spotkaniu Zarządu EZG „Działdowszczyzna”, spotkanie to dotyczyło 

rozstrzygnięcia przetargu na odbiór śmieci we wszystkich sektorach, które są obsługiwane 

przez EZG. Wszystko wskazuje na to, że w 2024 roku nie będzie podnoszona opłata za wywóz 

śmieci. Dnia 7 listopada br. uczestniczył w Zgromadzeniu ZGWM w Olsztynie, w czasie tego 

spotkania przyjęto kolejnych członków do związku. Była dyskutowana i została przyjęta 

uchwała o podniesieniu składki członkowskiej. ZGWM planuje spotkanie ze wszystkimi 

parlamentarzystami okręgu elbląskiego i okręgu olsztyńskiego. Chcielibyśmy aby głos 

samorządu był słyszalny, gdyż samorządy są pewnego rodzaju ofiarą zmian w przepisach                             

o udziałach samorządów w dochodach od osób fizycznych i prawnych. 16 listopada br. było 

spotkanie Stowarzyszenia Polskie Zamki Gotyckie, nie mogłem uczestniczyć w tym spotkaniu, 

nie uczestniczył w tym spotkaniu pracownik ponieważ przebywa na zwolnieniu lekarskim. 

 

Ad. pkt 7. 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady -  zwrócił się do 

przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta o przedstawienie sprawozdań.  

Pani Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury  - 

poinformowała, że w okresie międzysesyjnym Komisja  obradowała w dniu 28 listopada 2023 

r. Komisja wysłuchała informacji nt. stypendiów dla dzieci uzdolnionych. Komisja 

stypendialna przyznała w tym roku 7 stypendiów naukowych, 4 stypendia artystyczne,                              

2 stypendia sportowe, w tym część z inicjatywy Burmistrza Miasta. Komisja na posiedzeniu 

zapoznała się   z Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie-Miasto Działdowo 

za rok szkolny 2022/2023. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta                 

w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy- Miasto Działdowo                                      

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2024 rok. Komisja zaopiniowała projekt budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024                     

w zakresie działania komisji. 

Pan Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja  odbyła swoje posiedzenie 27 listopada br. Komisja wysłuchała 

informacji nt. stanu przygotowania służb  miejskich do zimy. Komisja pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta w sprawie: wyrażenia zgody na  

nabycie w formie darowizny od Województwa Warmińsko-Mazurskiego nieruchomości 

położonej w Działdowie przy ul. Karola Małłka, w sprawie: zmiany uchwały Nr LV/460/23 

Rady Miasta Działdowo  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
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nieruchomości położonej przy ul. Podkowińskiego w Działdowie. Komisja 6 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo na rok 2024 w zakresie działania komisji. 

Pan Adam SZCZYPIŃSKI - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 27 listopada br. Komisja 

jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta                             

w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2023-

2030, w sprawie: zmian w  budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023, 

Komisja 10 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały Rady Miasta w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2024, 12 głosami „za” Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Miasta w sprawie podatku od środków transportowych na rok 2024. 

Oprócz tego Komisja zapoznała się z informacją o kondycji finansowej Przedsiębiorstwa 

Ciepłowniczego Sp. z o.o. w Działdowie za rok 2022 oraz informacją do podatku rolnego                           

i leśnego na rok 2024. Ponadto Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia  nr 54/23. 

Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                          

i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja obradowała w dniu 28 listopada. Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta w sprawie: 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok,  w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole                             

i w domu” na lata 2024-2028, w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego                  

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2024-2028.  

Komisja zapoznała się z informacją Komendanta PPSP w Działdowie za I półrocze 2022 r. – 

statystyka zagrożeń i interwencji.   

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024                       

w zakresie działania komisji 

Pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, 

Turystyki i Rekreacji poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym nie  obradowała. 

Posiedzenie najbliższe zaplanowane jest na 4 grudnia br.  
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Pan Patryk PIEKARSKI  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował,                           

że w okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna obradowała w dniu 27 listopada 2023 r. 

Wybrano zespół do przeprowadzenia kontroli Zespołu Placówek Oświatowych nr 2                                     

w Działdowie. 

Komisja zapoznała się z wynikami kontroli Pełnomocnika Burmistrza ds. uzależnień w 2022 

roku. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI -  przedstawił wyniki kontroli – Zespół kontrolny 

dokonał kontroli zgodnie z planem pracy Komisji na rok 2023. Zakres kontroli obejmował 

sprawdzenie dokumentów w zakresie wykonywania zadań związanych z profilaktyką 

uzależnień w 2022 r. na terenie Gminy-Miasto Działdowo w tym wydatkowania środków 

finansowych przyznanych z budżetu na ten cel. Wyjaśnień udzielała pani Jolanta Działak 

Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień. Zespół kontrolny po zapoznaniu się  z dokumentacją 

oraz pisemną informacją  pani Pełnomocnik w zakresie wykonywania zakresie wydatkowania 

powierzonych środków z budżetu nie stwierdził uchybień i nieprawidłowości. Środki 

finansowe w 2022 roku w zakresie zwalczania narkomanii wydatkowano znacznie więcej 

aniżeli w roku 2021  tj. kwotę - 99 500 zł, w 2022 roku a w 2021 r. - 39 147 zł. W zakresie 

przeciwdziałania alkoholizmowi wydatkowano więcej środków w 2022 r. 511 726 zł, w 2021 

r. – 453 097 zł. Zaleceń pokontrolnych brak.  

 Pan Leszek SOSNÓWKA  - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że  w okresie międzysesyjnym Komisja  obradowała w dniu 14 listopada 2023 

r.  Komisja wstępnie rozpatrzyła petycję złożoną przez Radę Miejską w Toszku w sprawie 

wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy 

ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu 

pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych 

tematycznie. 

Komisja rozpatrzyła skargę na działalność dyrektora MOPS w Działdowie. 

Pan Wojciech ŚLIWA – Przewodniczący doraźnej  Komisji Statutowej – poinformował, 

że  w okresie międzysesyjnym Komisja  obradowała 10 października i 20 listopada br. na 

podstawie wniosków zgłoszonych przez radnych dot. zmian w Statucie. Komisja wysłuchała 

wyjaśnień Sekretarz Miasta  pani  Żanetty Kłyszewskiej -Fidorskiej oraz radcy prawnego pana 

Jakuba Ziętego. Praca nad zmianą Statutu dot. zmian w organizacji pracy radnych oraz zapisów 

przepisów, które ciągle ulegają modyfikacjom, lub są martwe. Kolejne spotkanie odbędzie się  

w miesiącu styczniu 2024 r. na którym komisja statutowa przedłoży radzie miasta projekt 

propozycji zmian w Statucie Gminy-Miasta Działdowo. 
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Ad. pkt 8. 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie-Miasto Działdowo za rok 

szkolny 2022/2023. 

 

Przewodniczący Rady – poinformował, że  radni otrzymali  Informację  w  materiałach 

sesyjnych. 

Informacja  została przedłożona Komisji Oświaty i  Kultury Komisja zapoznała się z informacją 

na ostatnim posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby radni kierowali ewentualne pytania dotyczące  

informacji  o stanie realizacji zadań oświatowych do pana Burmistrza lub do dyrektorów szkół 

i przedszkoli obecnych na sesji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję 

stwierdzając, że Rada Miasta zapoznała się z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych 

Gminy-Miasto Działdowo  za rok szkolny 2022/2023   

 

Ad. pkt 9. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                               

w materiałach sesyjnych wraz z  tabelą proponowanych przez Burmistrza Miasta stawek 

podatku. 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała pozytywną 

opinię o projekcie tej uchwały - opowiadając się za ustaleniem stawek tego podatku                                   

w wysokości 10% 

Pani Anna WILAMOWSKA – Kierownik Referatu podatków – wyjaśniła, że                                 

w materiałach przedstawione zostały stawki Ministra Finansów na rok 2024 oraz propozycje 

Burmistrza  wzrostu wysokości stawek o 10, 12 i 15 %. Stawki wg MF maksymalne wzrosły                

o 15%. Propozycja Burmistrza o 10%:  

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 1,21 zł od m2 powierzchni, 
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b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych - 5,28 zł od 1ha powierzchni, 

c) pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego -  0,62 zł od 1m2 powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji – 3,47 zł od 1m2 powierzchni. 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,99 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 30,14 

zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 14,75 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów                             

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 6,11 zł 

od 1m2 powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 9,30 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej, 

3) budowli – 2% ich wartości.  

Wzrost stawek podatku o 10% przewidywany wymiar to: 14 199 950 zł, skutki 

obniżenia górnych stawek podatku to 1 340 352 zł.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – poinformował, że Komisja Budżetu i finansów 

pozytywnie zaopiniowała 10 %  propozycje Burmistrza, 10 osób zagłosowało „za”, 2- osoby 

„wstrzymały się” od głosu, nikt nie był przeciwko. Było szczegółowe uzasadnienie do projektu 

tej uchwały. Coroczny wzrost wydatków w samorządach powoduje, że gminy decydują się na 

stawki maksymalne. Dobrze, że pan Burmistrz proponuje ten możliwie najniższy wzrost tych 

stawek tj. o 10%. W materiałach zabrakło uszczegółowienia jakbyśmy chcieli poszczególne 

stawki maksymalne wprowadzić. Jaka to by była % podwyżka podatków od nieruchomości. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – wyjaśnił, że te 15% to jest wzrost                                    

od ministerialnych maksymalnych stawek  z roku 2022 do maksymalnych  ministerialnych 

stawek ogłoszonych w 2023 r.  Gmina nie miała maksymalnych  stawek podatku w 2023 r.                      

i nigdy nie miała maksymalnych  stawek podatku. W Internecie była  dezinformacja w tamtym 

roku, że Burmistrz podniósł  stawki maksymalnie. Burmistrz zaproponował, nie maksymalne 

tylko dużo niższe niż maksymalne. Gdybyśmy w budynkach mieszkalnych podnieśli stawkę do 



12 

 

maksymalnej jaką możemy podnieść do 1,15 zł, to ta podwyżka wyniosłaby prawie  28%. 

Gdybyśmy podnieśli na gruntach pozostałych do maksymalnej stawki 0, 71 zł, to ta podwyżka 

wynosiłaby prawie 27%. Na działalności gospodarczej ( na gruntach) do maksymalnej stawki 

1,34 zł, to podwyżka byłaby 22%. Gdybyśmy podnieśli na budynkach na działalności 

gospodarczej stawkę do kwoty 33,10 zł to podwyżka wynosiłaby 21%.  Burmistrz wyjaśnił,                    

że wiele samorządów sięga po te maksymalne stawki ponieważ samorządom ubywa udziałów 

w podatkach dochodowych od osób fizycznych i od osób prawnych. Reformy wprowadzane                   

od 2019 roku powodują ograniczanie samorządom ich udziałów w podatkach. Gmina-Miasto 

Działdowo w 2022 roku dostała 6 980 000 zł mniej z tego tytułu. Te udziały to pieniądze, które 

można wydawać na wydatki bieżące. W 2023 roku 10 873 000 zł mniej. W 2024 r. 9 876 000 

zł. Im większe miasta tym ubytek jest większy. Jest tzw. Janosikowe, które miało mniejszym 

samorządom zrekompensować wydatki. Prawie wszystkie gminy są na minusie. Nie ma takiej 

możliwości, że przy inflacji 15% nie podejmiemy żadnych działań aby podnieść podatki. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – poinformował, że Klub Radnych Łączy Nas 

Działdowo podjął decyzję o zniesieniu dyscypliny podczas głosownia nad projektem uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek od nieruchomości i podatku od środków 

transportowych. 

Nikt z radnych  nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady 

zamknął dyskusję. Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z proponowanymi stawkami 

podatku  i  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada - 15 głosami „za”, przy 5 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

nr LXI/501/23 

w sprawie:  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie: podatku od środków transportowych 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych. 
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 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ze stawkami zaproponowanymi przez Burmistrza                    

w wysokości 10%.  

 Pani Anna WILAMOWSKA – Kierownik Referatu podatków – wyjaśniła, że stawki 

maksymalne wzrosły o 15% . Propozycja Burmistrza wzrost stawek o 10 %. Plan przypisu wg 

stawki na  2024 rok to kwota  803 031 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Nikt z radnych  nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął 

dyskusję   i  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Rada - 16 głosami „za”, przy 4 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

nr LXI/502/23 

 w sprawie:  podatku od środków transportowych (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. pkt 11. 

Informacja  do podatku rolnego i leśnego na rok 2024. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Anny Wilamowskiej - kierownik Referatu 

Podatków o przedłożenie Radzie Miasta informacji do podatku rolnego i leśnego na rok 

2024.    

Pani Anna WILAMOWSKA - kierownik Referatu Podatków – poinformowała, że do 

wyliczenia podatku rolnego stosuje się średnią cenę skupu żyta za okres 11 kwartałów 

poprzedzających rok podatkowy 2024, wynosi ona 89,63 zł za 1q (dt) i jest wyższa o 21%                         

w stosunku do roku poprzedniego. Podstawowa stawka do naliczenia podatku rolnego z 1 ha 

na 2024 rok wynosi: 

 dla gospodarstw rolnych – 224,075 zł,  

dla gruntów pozostałych – 448,15 zł. 

Do obliczenia podatku leśnego stosuje się średnią cenę sprzedaży drewna obliczoną 

według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023 r. 

Cena drewna wyniosła 327,43 zł za 1m3. Stawka podatku na 2024 rok : 0,220 m3 x 327,43 zł= 

72,0346 zł, tj. 101,32%  w stosunku do stawki obowiązującej w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji.  
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Przewodniczący stwierdził, że Rada zapoznała się z Informacją do podatku rolnego i leśnego 

na rok 2024.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę 

/9:40/ 

            Po przerwie Przewodniczący Rady Miasta wznowił obrady LXI sesji 9:45. 

 

Ad. pkt 12. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy-Miasto Działdowo na lata 2023-2030. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta - szczegółowo 

omówiła proponowane zmiany w projekcie uchwały. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Nikt z radnych  nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął 

dyskusję   i  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr LXI/503/23 

 w sprawie: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2023-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 13. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przedłożony                        

w materiałach sesyjnych.  

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – omówiła szczegółowo 

proponowane zmiany w projekcie uchwały.  

       Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.       

         Radny pan Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się z zapytaniem ilu obecnie uczniów                       

z Ukrainy uczęszcza do szkół? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  Burmistrz – wyjaśnił, że aby odpowiedzieć  na to pytanie 

trzeba by zwrócić się do wszystkich szkół, ale podpisywał ostatnio aneks dla jednej ze szkół                  

i jest tendencja spadkowa. Na wrzesień podawana jest informacja do SIO, jest to tendencja 

dynamiczna, ale sprawdzimy to. 

Radny pan Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się z zapytaniem czy poza dziećmi                            

z Ukrainy są jeszcze inne dzieci? 

Pan Burmistrz – uzupełnił wypowiedź informując, że jest dwoje dzieci z Białorusi 

oprócz tego są też dzieci które powracają z rodzicami z zagranicy, mają podwójne 

obywatelstwo. 

Nikt z radnych  nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady 

zamknął dyskusję  i  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

  

Rada jednogłośnie – 20 głosami „za”  podjęła uchwałę 

nr LXI/504/23 

w sprawie:  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 14. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                            
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w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych 

i Porządku Publicznego. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ewentualne pytania można kierować do pani Jolanty Działak Pełnomocnika Burmistrza ds. 

uzależnień. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

 Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy wszelkiego rodzaju 

energetyki, dopalacze, czy fast foody były już zainteresowaniem  pani pełnomocnik? 

 Pani Jolanta DZIAŁAK – Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień – wyjaśniła, że są to 

specyfiki wchodzące w skład odżywiania. Tego rodzaju specyfiki bada inspekcja sanitarna, 

dodatkowo prowadzone są programy prozdrowotne w których się mówi nt. szkodliwości czy 

to energetyków, czy to fast foodów. Odnośnie dopalaczy od wielu lat realizuje się programy 

profilaktyczne, te programy finansujemy. Również pedagodzy szkolni, nauczyciele  w szkołach 

mają materiały na ten temat przeprowadzają pogadanki. Jest określenie nt. dopalaczy „nowe 

narkotyki”, są traktowane jako narkotyki, jest to problem. Odnośnie  fast foodów- coraz więcej 

dzieci zmaga się z otyłością już na poziomie klas I-III. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy to jest w zakresie 

obowiązków pani pełnomocnik aby pokazać skalę tego zjawiska, czy są jakieś statystyki na ten 

temat. 

Pani Jolanta DZIAŁAK – wyjaśniła, że na ten moment nie, nawet jeśli chodzi                       

o narkotyki. Takich badań się nie przeprowadza, bo nie ma takiej możliwości. Są tylko sygnały, 

że gdzieś się coś dzieje, że może się pojawić.  

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że kwestie otyłości można wyciągnąć ponieważ  pielęgniarki 

szkolne robią takie badania czy to pod kątem wad postawy, czy też pod kątem otyłości.                           

Czy dzieci przynoszą śniadania do szkoły czy nie. Jeśli chodzi o narkotyki i dopalacze, to tylko 

dane z policji ile się udało osób zatrzymać. Co do otyłości ona się pojawia, to już dotyczy 

nawyków żywieniowych wyniesionych z domu. Czym są dzieci karmione, czy żywnością 

przetworzoną, czy zdrową żywnością. Przez długie lata były organizowane festyny „Wstąp po 

zdrowie”, gdzie był promowany zdrowy styl życia, nie jest tak że my się tym nie zajmujemy. 

W szkołach  w ramach programów profilaktycznych pokazywane jest, że trzeba do wszystkiego 

podchodzić z umiarem. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA- zwrócił się z zapytaniem czy w szkołach jest zakaz 

spożywania energetyków? 

Pani Jolanta DZIAŁAK- odpowiedziała, że nie wie, ale na pewno szkoły nie zachęcają 

do spożywania energetyków. Kiedyś było tak, że szkoła odpowiadała za ucznia. Teraz w czasie 

przerwy można zaobserwować, że młodzi ludzie wychodzą poza teren szkoły  i idą do 
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marketów, które są w pobliżu i robią zakupy. Kupić może bo nie ma zakazu, na pewno nie 

sprzedadzą młodemu człowiekowi papierosów i alkoholu. 

Pan Burmistrz - jeżeli energetyki nie są prawem zakazane w jakimś przedziale 

wiekowym, to na jakiej podstawie dyrektor może zabronić picia tego w szkole. 

Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że szkoły od dawna prowadzą taką 

profilaktykę, która jest bardzo ważna w życiu dzieci, młodzieży. Szkoła kiedyś odpowiadała za 

wychowanie, dzisiaj raczej wspomaga w tym wychowaniu.   

Pan radny Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że to sygnał do polityków aby energetyki 

były dozwolone do sprzedaży tylko dla osób po 18 r. życia.  

Pan radny Andrzej TESSAR- zwrócił się z zapytaniem jak liczna jest gminna komisja                      

i kto wchodzi w jej skład.  

Pani Jolanta DZIAŁAK- Pełnomocnik – poinformowała, że komisja pracuje w liczbie 

10 osób. Było 11 osób, ale jedna osoba w ubiegłym roku zrezygnowała, wyjechała z Działdowa.  

Uznaliśmy, że nie ma potrzeby aby uzupełniać ten wakat. W skład komisji  wchodzą, 

pedagodzy, przedstawiciele poradni psychologiczno-pedagogicznej, były policjant, który od 

wielu lat współpracuje z komisją oraz osoby które pracują na rzecz osób uzależnionych. 

Komisja praktycznie od wielu lat ma ten sam skład. Komisja  szkoli się cały czas, ma 

doświadczenie w tym co robi, ponieważ część osób pracuje w placówkach oświatowych.  

Pani radna Aleksandra KORZENIEWSKA – zwróciła uwagę, że nie każdy zdaje sobie 

sprawę, że wysiłek fizyczny plus energetyki mogą powodować zaburzenia rytmu serca,                                

co w konsekwencji prowadzi do zgonu. Czy zgodnie z prawem moglibyśmy podjąć  taką 

uchwałę, czy inny akt prawny (chodzi o sklepiki szkolne gdzie są chipsy, napoje wysoko 

słodzone) o zakazie sprzedaży słodyczy w sklepikach szkolnych. 

Pan Burmistrz – zwrócił uwagę, aby taką dyskusję przenieść na komisję, a pani 

Pełnomocnik skonsultowała by z radcą prawnym czy to jest możliwe wprowadzenie takiego 

zakazu. 

Pan radny Paweł ŚWIĄTEK – zwrócił uwagę, że od 1 stycznia 2024 r. wchodzi ustawa 

17 sierpnia 2023 r. o zakazie sprzedaży energetyków osobom poniżej  18 roku życia. 

Pan radny Patryk PIEKARSKI – uzupełnił, że zgodnie z nowelizacją ustawy nie będzie 

można sprzedawać energetyków w placówkach oświatowych ani w automatach. Za sprzedaż 

nieletnim energetyków będzie groziła kara do 2 tyś złotych. 

Pan radny Leszek SOSNÓWKA – odnośnie apelu radnej pani Korzeniewskiej, 

stwierdził że problem nie leży w sklepikach szkolnych, tylko co dzieci przynoszą z domu. 

Często kanapki są popijane napojem słodzonym z puszki. Prośba do pani Działak aby                                

te prelekcje skierować też do rodziców. 



18 

 

Nikt więcej z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec tego  Przewodniczący Rady zamknął  

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  w brzmieniu przedłożonym radnym na 

sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

nr LXI/505/23 

w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 15. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy-Miasto 

Działdowo  z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2024 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                          

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Kultury, 

która pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Pani Katarzyna JANKE – Koordynator Centrum Aktywności Organizacji 

Pozarządowych – zgłosiła autopoprawkę w § 8 pkt 2 lit. e) – zamiast 1%, powinno być 1,5%. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał   głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję  

i poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za” przyjęła autopoprawkę. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały wraz z przyjętą autopoprawką. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LXI/506/23 

w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy-Miasto Działdowo                                                

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2024 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. pkt 16. 
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Podjęcie uchwały w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole  i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                           

w materiałach sesyjnych. Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał   głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym w materiałach 

na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LXI/507/23 

w sprawie: podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole                             

i  w domu” na lata 2024-2028 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 17. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu”                 

na lata 2024-2028. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                                                                     

w materiałach sesyjnych.  

Komisja  Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 



20 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął 

dyskusję   i poddał pod głosowanie projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym w materiałach 

na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LXI/508/23 

 w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 18. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2024-2028. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                           

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                    

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LXI/509/23 

w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2024-2028 (uchwała stanowi załącznik                       

do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 Ad. pkt 19. 
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Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny od 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego nieruchomości położonej w Działdowie przy  

ul. Karola Małłka. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                                

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Aneta PEĆ – Naczelnik Wydziału GKW - wyjaśniła, że działka  nr 137/1 

zlokalizowana przy ul. Karola  Małłka stanowi parking ogólnodostępny jest ona własnością 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Przejęcie tej działki ma na celu uregulowanie postoju 

aut na parkingu oraz dojazd do sklepów znajdujących się w pobliżu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Pan radny Marcin  OGRODOWCZYK – zwrócił się z zapytaniem czy będzie tam 

przeprowadzona zmiana organizacji ruchu? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – wyjaśnił, że nie będzie dużych 

zmian… 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił uwagę, aby zorganizować spotkanie                                                

z przedsiębiorcami, którzy tam mają punkty handlowe, aby wspólnie ustalić kwestie 

parkowania.  

Zastępca Burmistrza – poinformował, że przekaże do wiadomości te uwagi 

Burmistrzowi. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                   

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LXI/510/23 

w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny od Województwa Warmińsko-

Mazurskiego nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. Karola Małłka (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 20. 
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Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr LV/460/23 Rady Miasta Działdowo z 

dnia 23 marca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Podkowińskiego w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                                   

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Aneta PEĆ – Naczelnik Wydziału GKW – wyjaśniła, że w uchwale Nr LV/460/23 

z dnia 23 marca 2023 r. był podany niewłaściwy numer księgi wieczystej, dlatego zachodzi 

konieczność wprowadzenia tej zmiany.  

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                   

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LXI/511/23 

w sprawie:  zmiany uchwały Nr LV/460/23 Rady Miasta Działdowo z dnia 23 marca 2023 

r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej przy ul. Podkowińskiego w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 21. 

 

Informacja  z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych składanych przez osoby 

zobowiązane do ich złożenia na podstawie art. 24 h ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych, złożonych przez radnych według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku zgodnie            

z art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym   (Dz. U. z 2023 r. 

poz. 40 z późn. zm. ).   

1.  Wszyscy radni Rady Miasta złożyli oświadczenie majątkowe za rok 2022  w ustawowym 

terminie tj. do 30 kwietnia 2023 roku. 
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2. Po dokonaniu analizy w/w oświadczeń, jeden egzemplarz oświadczenia wraz z kopiami 

zeznań podatkowych  zostały przesłane do Urzędu Skarbowego w Działdowie. 

3. Kopie oświadczeń, z wyłączeniem informacji o adresie zamieszkania składających oraz 

miejscu położenia nieruchomości, przekazałem Burmistrzowi Miasta Działdowo w celu 

zamieszczenia na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej. 

Jawne informacje zawarte w oświadczeniach zostały opublikowane w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Miasta Działdowo. 

4. Oświadczenie majątkowe Przewodniczącego Rady Miasta za 2022 rok zostało przesłane                  

do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w terminie określonym ustawą. 

Pismem z dnia 4 lipca 2023 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski  przesłał  kopie  oświadczeń 

majątkowych złożonych Wojewodzie przez Burmistrza oraz  Przewodniczącego Rady Miasta. 

Pismem z dnia 5 października  2023 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski  nie stwierdził 

nieprawidłowości  w złożonym oświadczeniu majątkowym Przewodniczącego Rady Miasta.                      

5. Dnia 27 października 2023 r. – wpłynęła do Rady Miasta informacja Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Działdowie w zakresie analizy oświadczeń majątkowych Burmistrza Miasta                   

i Przewodniczącego Rady. W oświadczeniu majątkowym Przewodniczącego Rady nie 

stwierdzono nieprawidłowości. 

7. Dnia 30 października 2023 r. wpłynęła do Rady Miasta informacja  Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Działdowie w zakresie weryfikacji oświadczeń majątkowych radnych.                                  

Nie stwierdzono nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych złożonych przez 12 

radnych. Natomiast stwierdzono nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych 8 radnych: 

1. Pan Jerzy Cybulski - nie załączył korekty zeznania podatkowego PIT-28 za 2022 r. 

2. Pan Stanisław Czeczot - w części A pkt II ppkt 4 nie podał powierzchni wykazanej 

nieruchomości, 

3. Pan Marek Dwórznik – w części A pkt VIII nie wykazał wszystkich dochodów, 

4. Pan Leszek Sosnówka – nie odniósł się w części A do pkt X. 

5. Pan Paweł Świątek – w części A pkt VIII nie wykazał wszystkich dochodów. 

6. Pan Zbigniew Kociela – w części A pkt VIII nie wykazał wszystkich dochodów oraz nie 

załączył korekty zeznania podatkowego PIT-36 za 2022 r. i załącznika PIT/B. 

7. Pani Wanda Milewska- w części B błędnie przyporządkowała adresy nieruchomości. 
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8. Pan Leszek Gołębiewski – w części A pkt VII nie odniósł się do osiągniętego w roku 

ubiegłym dochodu w związku z pełnieniem funkcji członka zarządu. 

Radni zostali  poinformowani o konieczności  niezwłocznego sprostowania  nieprawidłowości 

poprzez złożenie korekt do oświadczeń majątkowych i uzupełnienia brakujących dokumentów.  

Wszyscy radni złożyli już korekty, które zostały przesłane do Urzędu Skarbowego. 

Do Rady Miasta  wpłynęła informacja dot. przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 

przez Burmistrza Miasta przez osoby obowiązane do ich złożenia na podst. art. 24 h ust. 3 

ustawy o samorządzie gminnym.  

W dniu 27 października 2023 r. Naczelnik Urzędu Skarbowego w Działdowie przesłał 

informacje z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych, po ich weryfikacji 

stwierdzono nieprawidłowości w oświadczeniu majątkowym Pani Małgorzaty Rochoń w części 

A pkt I i pkt X błędnie wskazała dane na dzień 19.04.2023 r. zamiast na 31.12.2022 r. Pan 

Mirosław Duchna w części A pkt II ppkt 4 nie wykazał działki na której położony jest dom                    

z pkt II ppk1, Pani Joanna Karaszewska w części A pkt I – papiery wartościowe – błędnie 

wskazała dane na dzień 30.03.2023 r. zamiast na 31.04.2022 r. Pan Sławomir Karczewski nie 

odniósł się w części A do pkt II ppkt 2. 

W/wym. zostali poinformowani o konieczności złożenia korekty oświadczenia w pozostałych 

przypadkach nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Wpłynęła także informacja z Urzędu Skarbowego w Nidzicy dot. oświadczenia majątkowego  

Pana Patryka Kozłowskiego dyrektora Muzeum Pogranicza, w którym nie stwierdzono 

nieprawidłowości. 

 

Ad. pkt 22. 

 

 

Wolne wnioski i informacje 

 

  Pan radny Piotr DEMSKI – zwrócił się z zapytaniem czy pan prezes spółdzielni 

mieszkaniowej złożył wniosek do rady miasta o przejęcie gruntów wspólnych na własność                      

z wieczystego użytkowania. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – poinformował członków komisji Budżetu                                   

i Finansów, że 11 grudnia 2023 r. o godz. 15:45 odbędzie się posiedzenie Komisji, drugie 

posiedzenie na pewno odbędzie 18 grudnia 2023 r.  godzina jeszcze nie ustalona.  
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 Pan radny Wojciech ŚLIWA – poinformował, że petycja w sprawie budowy ciągu 

pieszo-rowerowego Burkat-Działdowo 6 listopada wpłynęła do Marszałka Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. Odpowiedź na petycję była szybka. Została ona przyjęta pozytywnie 

jest zasadna. Marszałek odpowiedział, że będzie ona ujęta w kompleksowej budowie sieci dróg 

rowerowych  w województwie warmińsko-mazurskim.                                                                                                                                         

  Pan radny  Zbigniew KOCIELA – poinformował, że będzie z wizytą u pana Marszałka, 

postara się aby ta inicjatywa budowy ciągu pieszo-rowerowego stała się faktem. 

Radny poinformował, że grupa Harlem, w której występuje kolega radny Stanisław Czeczot 

otrzymała prestiżową nagrodę od pana Marszałka  za całokształt pracy i to co wnieśli w kulturę 

nie tylko naszego regionu. Również to co robi rodzina Państwa Czeczot dla naszej młodzieży 

zasługuje na pochwałę.  

Serdecznie gratulujemy życzymy dalszych sukcesów.  

 Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady – przyłączył się do gratulacji, 

życząc całej grupie dalszych sukcesów, małżonce pana radnego  jak największych osiągnięć, 

która przyczynia się do promocji naszego miasta. 

Pan radny Stanisław CZECZOT – dziękuję! 

Pan radny Zenon GAJEWSKI – poinformował, że dziś przypada 193 rocznica wybuchu 

powstania listopadowego, w którym to naród Polski próbował odzyskać niepodległość. Radny 

zwrócił się do wszystkich aby minutą ciszy uczcić pamięć poległych bohaterskich  powstańców. 

Przewodniczący Rady – zwrócił się do wszystkich obecnych o powstanie aby uczcić 

minutą ciszy pamięć powstańców. 

Radny zwrócił uwagę, że zmienił się wystrój sali obrad, zostało zawieszone godło, krzyż, od 

dawna zabiegał o to. Pojawiła się też figura Św. Katarzyny patronki miasta, chciał podziękować 

panu Burmistrzowi za to. Radny zwrócił uwagę, że na sali obrad powinny pojawić się obrazy 

dwóch pozostałych patronów naszego miasta, Arcybiskupa Nowowiejskiego i Biskupa  

Wetmańskiego.  

 Przewodniczący Rady- zwrócił uwagę, że pan radny nie był osamotniony w tych 

staraniach. 

 Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – poinformował, że to co zostało 

powiedziane przez pana radnego i pozostałych radnych, przekaże panu Burmistrzowi. 

 Przewodniczący Rady- podziękował serdecznie ofiarodawcom figury patronki naszego 

miasta.  

 Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – poinformował, że historia zakupu 

była bardzo długa. Okazało się jak pan Burmistrz znalazł tą figurę i jak chciał zakupić na koszt 

miasta,  to raptownie cena skoczyła do góry. Burmistrz się wycofał z zakupu. Próbował również 
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zakupić figurę PGKiM jako zakład. Dopiero później udało się zakupić jako osoby prywatne, 

wtedy cena wróciła do tej wyjściowej. Życzylibyśmy sobie, żeby większa figura ale o takich 

pięknych  rysach zastąpiła tą, która jest w opłakanym stanie umiejscowiona na skwerku. 

 Pan radny Wojciech ŚLIWA – poinformował sympatyków tenisa stołowego,  że                               

5 grudnia odbędzie się mecz super ligi tenisa stołowego  DEKORGLASS będzie walczył                          

z Palmiarnią Zielona Góra.   

 

Ad. pkt 23. 

 

Zamknięcie sesji 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady LXI  sesji Rady Miasta /11:25/ 

 

 

Protokołowała:                                                                                     Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                      Romuald Remiszewski 


